

# 坦帕湾中文学校教学大纲-八年级

任慧敏

813-404-8455

[hren813@gmail.com](mailto:hren813@gmail.com)

## Course Description (课程介绍):

The eighth grade class is a high level class that prepares students for the Advanced Chinese class. Students should have certain abilities in speaking, reading, and writing in Chinese. The class will be focused on learning vocabulary, word recognition, forming sentences, and reading comprehension. We will also be going over basic grammatical rules, sentence patterns, and idiom usage. Students will be able to comprehend as well as write their own texts and essays in Chinese. In addition, students will learn more about Chinese culture and history.

中文第八册适应于学生已完成七年级的中文课程或相应的水平。八年级教学着重于提高学生的语言表达能力,阅读能力和写作能力。全课采用标准标准普通话教学, 教学中将介绍中文语法, 语句, 成语的用法。同时介绍中国传统文化和历史知识。

## Prerequisite:

Speak Mandarin Chinese Fluently

中文听, 说, 读, 写能力已经达到一定的水平。

## Age recommendations (学生年龄段):

Students who have finished grade 7 Chinese or the equivalent in Chinese educational classes are qualified to join our class.

## Textbooks (教材):

中文第 8 册书 (中国暨南大学华文学院 编)

## References (参考资料):

新华字典

## Objectives (教学目标):

1. Learn and consolidate characters and phrases, recognition of similar-looking and similar-sounding words. Identify and correctly use grammar, sentence structure, patterns and Idiom.
2. Practice the ability to understand and participate in spoken Mandarin dialogue and discussions
3. Practice in Mandarin as often as possible. This emphasizes communication skills in real-life situations.
4. Students must know how to use a Chinese/English dictionary and type using PinYin on the computer.

- 1 会读, 会写, 会用所学生字及 词语。正确区别形近字, 多音字。熟悉汉语语法的基本结构, 基本句型和成语的使用。
- 2 反复练习国语发音语音, 语调, 语顺。
- 3 在练习日常生活对话和阅读短文过程中, 提高中文语言表达能力。

4. 学生必须学会使用中文字典和拼音输入法。

### **Teaching Methods (教学方法):**

With lectures and discussions, we will focus on improving students' understanding of written text. Homework is also an important means to help strengthen language and comprehension skills. Students will ONLY be required to speak in Chinese during class time, but should continue to practice on their own time.

老师引导的学生积极参与的互动式课堂教学为主。课堂上只讲中文。作业用中文发给学生，学生与老师之间的电子邮件和电话交流必须用中文。

讲授课文的同时讲授相关的历史文化知识，扩大学生的知识面。

### **Student/Parent Responsibilities (学生，家长责任义务):**

按时到校，保证出勤。不能到校请尽量提前请假。

遵守课堂纪律，认真听讲。

课上尽量讲中文，积极主动参加课堂教学活动。

按时保质保量完成作业。

保持教室清洁，不乱移动桌椅。如需移动，请课后放回原处

### **Required Supplies (文具要求):**

两册书、铅笔、原子笔、笔记本、字典。

### **Grading (评分标准):**

Criteria Percentage%

Attendance	25
Homework	25
Mid-term project	25
Final-term project	25
Total	100

额外加分：作业，测验,参加学校及班级活动，语言表达能力

Calendar (教学进度表):

Day	Date	Main Topic (主题)	Comment
1	01/06/19	复习第八册第六课。学习第八册第七课生字。讲解课文。	First day of school & open registration 开学首日,
2	01/13/19	小测验。课堂练习。学习阅读材料。文化, 历史常识介绍	
3	01/27/19	学习第八册第八课生字。阅读, 讲解课文	
4	02/03/19	小测验。课堂练习。学习阅读材料。文化, 历史常识介绍	
5	02/10/19	学习第八册第九课生字。阅读, 讲解课文。	
6	02/17/19	小测验。课堂练习。学习阅读材料。文化, 历史常识介绍	
7	02/24/19	期中考试复习	
8	03/03/19	期中考试	
9	03/10/19	学习第八册第十课生字。阅读, 讲解课文。	
10	03/24/19	小测验。课堂练习。学习阅读材料。文化, 历史常识介绍	
11	03/31/19	学习第八册第十一课生字。阅读, 讲解课文。	
12	04/07/19	小测验。课堂练习。学习阅读材料。文化, 历史常识介绍	
13	04/14/19	学习第八册第十二课. 阅读, 讲解课文	
14	05/05/19	期末总复习	
15	05/12/19	Final Exam 期末考试	
16	05/19/19	End of Semester Event, USF Business Building Room BSN 1100 Report cards, awards, 最后一天, 发成绩单, 全勤奖	

## 教学大纲 G9-G12

任慧敏

813-404-8455

[hren813@gmail.com](mailto:hren813@gmail.com)

### Course Description (课程介绍):

The advanced G9-G10 Chinese language and culture course is available to anyone who has successfully completed eight years of Chinese classes or the equivalent in Chinese educational classes. This course not only includes textbook learning, but will also help students prepare for the Chinese SAT II test. In order to do this, we will focus on improving students' reading comprehension and communication skills. The course will introduce students to new vocabulary and help them integrate and use those words in writing. We will also be teaching proper grammar usage, Chinese history, and more about Chinese culture. Looking forward to teaching you all!

### Prerequisite:

Speak Mandarin Chinese Fluently

中文听说读写已经达到比较高的水平。

### Age recommendations (学生年龄段):

Students who have finished grade 8 Chinese are qualified to join our class.

### Textbooks (教材):

中文第 9、10 册书 (中国暨南大学华文学院 编)

中文第 11 册书 (中国暨南大学华文学院 编)

### References (参考资料):

新华字典

### Objectives (教学目标):

For Reading Comprehension: Students are encouraged to practice good reading habits, improve their reading efficiency and master comprehension skills including: grasping the main idea, understanding the content of the passage, and finding key points by skimming. We will help students practice by reading a variety of materials from everyday life; such as emails, advertisements, notes, public signs, newspapers, as well as stories.

For Writing: Students should be able to comprehend the task they are being asked to complete. Students will learn to write essays, organize in a logical manner, and express main ideas clearly. All students will be asked to communicate with the teacher, whether through talk or email, **in Chinese only**.

For Speaking: Students will be working on interpersonal and presentation communication skills in Chinese. They should be able to understand the task asked of them, pronounce words with the proper pronunciation, and express their ideas fluently and clearly in Chinese. We will be practicing this in the classroom through discussions and talks.

### **Teaching Methods (教学方法):**

To improve student's understanding of the Chinese language and text, we will utilize lectures, in class discussions, and homework assignments to strengthen their existing knowledge. The SAT II Subject Test in Chinese will be modeled in class so students may familiarize themselves with in-class practices. AP Chinese language and culture materials will also be provided.

### **Student/Parent Responsibilities (学生, 家长责任义务):**

We need parent cooperation to encourage the speaking of Chinese at home and to help oversee that assignments are completed on time.

### **Required Supplies (文具要求):**

两册书、铅笔、原子笔、笔记本、字典。

### **Grading (评分标准):**

Criteria Percentage%

Attendance	25
Homework	25
Mid-term project	25
Final-term project	25
Total	100

额外加分: 参加学校及班级活动.

Extra points: School Activities

Calendar (教学进度表):

Day	Date	Main Topic (主题)	Comment
1	01/06/19	学习第十一册第一课。中文 SAT practice	First day of school & open registration 开学首日,
2	01/13/19	学习第十一册 第二课 中文 SAT practice	
3	01/27/19	学习第十一册第三课 中文 SAT practice	
4	02/03/19	学习第十一册第四课 中文 SAT practice	
5	02/10/19	学习第十一册第五课 中文 SAT practice	
6	02/17/19	学习第十一册第六课 中文 SAT practice	
7	02/24/19	复习 第一课至第六课 中文 SAT practice	
8	03/03/19	期中考试 中文 SAT practice	
9	03/10/19	学习第十一册第七课 中文 SAT practice	
10	03/24/19	学习第十一册第八课 中文 SAT practice	
11	03/31/19	学习第十一册第九课 中文 SAT practice	
12	04/07/19	学习第十一册第十课 中文 SAT practice	
13	04/14/19	学习第十一册第十一课 中文 SAT practice	
14	05/05/19	总复习	
15	05/12/19	Final Exam 中文 SAT practice	
16	05/19/19	Last day of school End of Semester Event, USF Business Building Room BSN 1100 Report cards, awards, 最后一天, 发成绩单, 全勤奖	